
ROZHOVOR s konateľkou spoločnosti BARDTERM, s.r.o., Ing. Máriou Vaňkovou K TÉME:

Teplovodné potrubia sa menia
nielen preto, že už musia

BN: Výmena už zastaralých teplovod-
ných potrubí centrálnych rozvodov za
nové je spojená nielen s ich náhradou z
pohľadu končiacej životnosti, ale záro-
veň so zvýšením energetickej efektívnos-
ti distribúcie tepelnej energie zo zdrojov
(kotolní). Ako sa dosiahne tento projek-
tovaný zámer a dá sa to vyjadriť aj fi-
nančne?

Mária Vaňková – Zvýšenie energetic-
kej efektívnosti sa dosiahne novými predi-

zolovanými potrubiami s najvyššou triedou
izolácie, čo znamená výrazné zníženie te-
pelných strát v porovnaní s pôvodnými rú-
rami a vatovou izoláciou. Úspora energií sa
taktiež dosiahne aj použitím domových odo-
vzdávacích staníc (DOS), ktoré zabezpečia
lokálnu prípravu teplej vody a vykúrovania
podľa požiadavky majiteľov bytov na okru-
hoch K–04, K–07, K–08 (z dispozičných
dôvodov nebolo možné inštalovať DOS na
okruhu K–01 a K–03). Pri inštalácii DOS

nie je potrebné viesť štvorrúrový teplovod
z kotolne k objektom, ale stačia 2 rúry,
nakoľko ÚK a aj TV je pripravovaná priamo
v objekte v spomínanej DOS. Týmto sa
úplne eliminujú straty na potrubí TV.

Ako to ovplyvní samotnú cenu tepla pre
spotrebiteľov je z pohľadu finančného vy-
jadrenia zložité, nakoľko nedokážeme do-
predu určiť ceny energií, ktoré tvoria pod-
statnú časť ceny tepla. S určitosťou vieme
povedať, že klesnú náklady na opravy po-
trubia a tepelné straty pri distribúcii tepla.
   

BN: O realizácii tejto významnej inves-
tičnej akcie, ktorá si vyžiada celkový ná-
klad cez 6 miliónov eur ste informovali
jednotlivých správcov bytových domov.
Sú dostatočne informovaní aj obyvatelia
dotknutých obytných domov a budov,
ktorým sa na nevyhnutný čas značne zní-
žil komfort bývania, parkovania a pod.?

(pokračovanie na 2. strane)

Pri viacerých obytných budovách a iných objektoch
na sídlisku Obrancov mieru ale aj v ďalších častiach
Bardejova – na uliciach Fučíkova, T. Ševčenku, Nábrež-
ná, 29. augusta, Dlhý rad a Slovenská – prebiehajú
práce súvisiace s rekonštrukciou vykurovacej sústavy v
správe spoločnosti Bardterm, s.r.o. Súvisia s realizáciou
významnej a rozsiahlej investičnej akcie. O ich doteraj-
šom priebehu sme sa rozprávali s konateľkou tejto spo-
ločnosti Ing. Máriou Vaňkovou. 

Mária Vaňková – Podľa môjho názoru
je informovanosť ohľadne tohto projektu
dostatočná. Ako ste spomenuli, informo-
vali sme správcov, na všetkých vchodoch
dotknutých bytových domov boli vyvesené
oznamy, ďalej prebiehala informačná kam-
paň v miestnych médiách, pre ktoré sme
usporiadali tlačovú besedu a pravidelne
uverejňujeme aj aktuálne informácie ohľad-
ne projektu na našej webovej stránke
www.bardterm.sk, na FB stránke a na
stránkach Mesta Bardejov a Bardejovskej
televízie.

BN: Termín pre dokončenie tejto in-
vestičnej akcie zhotoviteľom, ktorým je
firma MENERT, s.r.o., Hlboká 3, 927 01
Šaľa, je október 2023. Postupujú práce
na tejto významnej stavbe tak, aby sa

tento termín dodržal?
Mária Vaňková – Zatiaľ práce postupu-

jú podľa harmonogramu a zhotoviteľ robí
všetko preto, aby daný termín splnil.  

BN: Čakajú obyvateľov dotknutých by-
tových domov a ich okolia ešte nejaké
výraznejšie obmedzenia?

Mária Vaňková – Veľká časť teplovo-
dov je už odkopaná, spolu s prebiehajúcimi
obmedzeniami. V súčasnosti je asi najväč-
šie obmedzenie na ul. Dlhý rad, kde sme
museli uzavrieť cestnú komunikáciu, ale do
konca týždňa by už mala byť opäť jedno-
smerne sprejazdnená pre dopravnú obslu-
hu. Ďalšie obmedzenia, ktoré nás ešte ča-
kajú, je prekopanie parkoviska pri OD
Centrum a prekopanie ul. Dlhý rad sme-
rom od OD Centrum k bloku B4/9-10.

(dokončenie z 1. strany) BN: BARDTERM, s.r.o. je mestskou ob-
chodnou spoločnosťou. Očakávate zo
strany vášho zriaďovateľa – Mesta Bar-
dejov – nejakú výraznejšiu pomoc a pod-
poru, alebo vám stačí ak vám budú „dr-
žať palce”?

Mária Vaňková – Niekedy pomôže aj
„držanie palcov“, ale v tomto prípade je to
aj hmatateľná pomoc či už pri vybavovaní
povolení, rôznych právnych a ekonomic-
kých náležitostí, odborná pomoc zo strany
odboru rozvoja mesta, či oddelenia správy
majetku nášho mestského úradu, ako aj
samotného primátora mesta. Teraz je už
projekt vo fáze realizácie, čiže najväčšia
záťaž a zodpovednosť je na zhotoviteľovi
diela.

Ďakujem vám za rozhovor.
                               Miron Kantuľak
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